
 

 

 
 
 

 
ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

Αικατερίνη Σπυριδάκη 
Βουλευτής Ν.Λασιθίου 

 
Αθήνα, 18 Ιουλίου 2024 

 
ΑΝΑΦΟΡΑ 

Προς:  τον Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών, κ. Κωστή Χατζηδάκη 

 
ΘΕΜΑ: « Έκκληση για Διατήρηση του 13% ΦΠΑ στον Καφέ και στα Μη Αλκοολούχα Αναψυκτικά » 
 

Κύριε Υπουργέ, 

 

Σας καταθέτω ως Αναφορά το υπ’ αριθμ. 839/18.07.2024 υπόμνημα του Επιμελητηρίου Λασιθίου με θέμα τη 

διατήρηση του 13% ΦΠΑ στον καφέ και στα μη αλκοολούχα αναψυκτικά. 

Στο εν λόγω υπόμνημα, το Επιμελητήριο Λασιθίου επισημαίνει ότι η αύξηση του ΦΠΑ από 13% σε 24% στην 

επιτόπια κατανάλωση καφέδων και μη αλκοολούχων ποτών είναι ένα μέτρο εισπρακτικού χαρακτήρα, το οποίο 

επιβαρύνει δυσανάλογα τον τομέα της εστίασης. Οι επιχειρήσεις αυτές, οι οποίες ήδη αντιμετωπίζουν αυξημένο 

κόστος λόγω της διεθνούς αύξησης της τιμής του καφέ, θα αναγκαστούν να μετακυλήσουν το επιπλέον κόστος 

στους καταναλωτές, με ό,τι αυτό συνεπάγεται και για τον πληθωρισμό. 

Το Επιμελητήριο τονίζει επίσης ότι ο καφές επιβαρύνεται ήδη με ειδικό φόρο κατανάλωσης από το 2017, και η 

επιπλέον αύξηση του ΦΠΑ θα δημιουργήσει αθέμιτο ανταγωνισμό υπέρ των μεγάλων αλυσίδων καφέ και 

τροφίμων, που θα επωφεληθούν από την αλλαγή αυτή εις βάρος των μικρών επιχειρήσεων εστίασης. 

Λαμβάνοντας υπόψη τις παραπάνω πληροφορίες και δεδομένου ότι οι επιχειρήσεις εστίασης έχουν ήδη πληγεί 

σημαντικά, το Επιμελητήριο Λασιθίου αιτείται την άμεση παρέμβασή σας για τη διατήρηση του ΦΠΑ στο 13% 

στον καφέ και στα μη αλκοολούχα ποτά, προκειμένου να υποστηριχθεί η βιωσιμότητα των επιχειρήσεων αυτών 

και να διατηρηθούν οι τιμές σε λογικά επίπεδα για τους καταναλωτές. 

 

Παρακαλώ για τις δικές σας ενέργειες και για την ενημέρωσή μας. 

Επισυνάπτεται το σχετικό έγγραφο. 

 

 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΑΝΑΦΟΡΩΝ:

2306

Ημερομ. Κατάθεσης:

24/7/2024



 

 

 

 

Η αναφέρουσα Βουλευτής 

 

 

 

Αικατερίνη Σπυριδάκη 

Βουλευτής Λασιθίου  
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Βουλευτές Ν. Λασιθίου

 ΘΕΜΑ  : Υπόμνημα για  διατήρηση του 13% ΦΠΑ στον καφέ και στα μη αλκοολούχα αναψυκτικά

 ΣΧΕΤ.  : 

Αξιότιμε κύριε Υπουργέ

Μετά και την υπ' αριθ. Ε2047/28-06-2024 εγκύκλιο της ΑΑΔΕ, η οποία αφορά την αύξηση του ΦΠΑ από 

13% σε 24% στην επιτόπια κατανάλωση (σερβιριζόμενα) κάθε είδους καφέδων, κακάο, τσαγιού, 

χαμομηλιού και λοιπών αφεψημάτων στις επιχειρήσεις εστίασης, θέλουμε να σας ενημερώσουμε ότι 

έχουμε γίνει αποδέκτες πολλών παραπόνων και διαμαρτυριών από μέλη μας που δραστηριοποιούνται 

στον τομέα της εστίασης.

Θεωρούμε ότι η αύξηση του ΦΠΑ σε καφέ και μη αλκοολούχα ποτά είναι ένα μέτρο καθαρά 

εισπρακτικού χαρακτήρα, με δεδομένο μάλιστα ότι τα δημόσια έσοδα συνεχώς αυξάνονται. Για τον 

λόγο αυτό, θεωρούμε θεμιτό να διατηρηθεί οριζόντια ο ΦΠΑ στο 13% στον καφέ καθώς και στα μη 

αλκοολούχα ποτά.

Θέλουμε δε να υπογραμμίσουμε ότι ήδη ο καφές επιβαρύνεται και με ειδικό φόρο κατανάλωσης από 

το 2017. Ο αυξημένος ΦΠΑ, από τις επιχειρήσεις εστίασης που έχουν κληθεί να τον εφαρμόσουν, θα 

μετακυλιστεί εξ ολοκλήρου στον καταναλωτή. Αυτό είναι επόμενο, δεδομένου ότι η διεθνής τιμή του 

καφέ το τελευταίο εξάμηνο έχει αυξηθεί σημαντικά με ό,τι αυτό συνεπάγεται για τον πληθωρισμό.

Κατά την άποψή μας, τίθεται και ζήτημα άνισης επιβάρυνσης μόνο του κλάδου της εστίασης, καθώς 

από τον μειωμένο ΦΠΑ επωφελούνται κατά βάση οι μεγάλες αλυσίδες καφέ και τροφίμων.

Θεωρούμε ότι η κυβέρνηση μέχρι σήμερα έχει καταβάλλει και συνεχίζει να καταβάλλει προσπάθειες να

ανταπεξέλθει στις ανάγκες στήριξης των επιχειρήσεων εστίασης.

Έτσι, ζητάμε την άμεση παρέμβασή σας για τη μείωση του ΦΠΑ στο 13%. Αυτό θα συμβάλλει στην 

επιβίωση του κλάδου, αλλά και στη διατήρηση της τιμής του σερβιριζόμενου καφέ και των μη 

αλκοολούχων ποτών σε λογικά για τους καταναλωτές όρια.

Ο πρόεδρος

Θωμάς Χαριτάκης
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